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IZVJEŠĆE O RADU UDRUGE POMAK ZA 2022. GODINU 

 

 

 

Ukupni prihodi udruge Pomak u 2022. godini iznosili su 65.149,00 kuna. Ukupni rashodi 

udruge Pomak su iznosili 41.972,00 kuna. 

Višak prihoda raspoloživ u slijedećem razdoblju iznosio je 23.177,00 kuna. Obveze i vlastiti 

izvori iznosili su 62.914,00 kuna. 

U 2022- godini izrađena je mrežna i facebook stranica udruge. 

Udruga je aktivno radila na pomaganju prijaviteljima nepravilnosti koji su se javili udruzi, 

zagovarali smo poboljšanje zakonskog okvira u Zakonu o zaštiti prijavitelja nepravilnosti sa 

oporbenim saborskim zastupnicima im radnom skupinom pri Ministarstvu pravosuđa tijekom 

veljače 2022. godine. Održani su sastanci sa pučkom pravobraniteljicom, sa predstavnicima 

GONG-a, udruge FRANAK i dr. Sklopljen je partnerski sporazum sa Udrugom Glas 

poduzetnika. 

Udruga je 30.09.2022. započela sa provedbom projekta „Vrijeme je za POMAK! Promicanje  

dobrog upravljanja i jačanje kapaciteta Udruge POMAK“. 

Projekt je sufinanciran sredstvima financijskih mehanizama Europskog gospodarskog prostora i 

Kraljevine Norveške. 

 

SAŽETAK PROJEKTA 

 Vrijeme je za POMAK! Promicanje dobrog upravljanja i jačanje kapaciteta Udruge POMAK 

Udruga Pomak je mlada udruga, osnovana u siječnju 2022.godine u Kutini s ciljevima promocije dobrog 

i transparentnog upravljanja, te zaštite zviždača u Republici Hrvatskoj. Kako su zviždači u Hrvatskoj 

marginalizirana skupina, tako su i OCD-ovi koji se bave tom tematikom zanemareni i prepušteni 

individualnim inicijativama. Ovim projektom želimo ojačati kapacitete OCD-a, dati adekvatna znanja 

vodstvu i volonterima za sustavni rad u lokalnoj razini i sa marginaliziranim skupinama kojima se krše 

ljudska prava. Isto tako, kvalitetnom edukacijom iz upravljanja i fundraisinga dajemo alat OCD-u za 

daljnji sustavni rad i održivost rada udruge na svim razinama, čak i kada projekt završi. 

Putem javne zagovaračke kampanje I edukativnog- promotivnog događanja želimo potaknuti 

umrežavanje srodnih OCD-a, senzibilizirati i educirati javnost, u cilju postizanja snažnije percepcije 

javnosti o zviždačima kao pojedincima koji se odvažno zalažu za očuvanje i zaštitu javnih interesa. 

Očekujemo da ćemo temeljem predviđenih aktivnosti ojačati položaj udruge Pomak, a samim time i 

položaj prijavitelja nepravilnosti (zviždača) na lokalnoj i državnoj razini. Vjerujemo da će vodstvo 

udruge i volonteri imati veće kompetencije I znanje o upravljanju udrugom, pozicioniranjem I 

marketingom, te prikupljanjem sredstava za udrugu. Edukacijom vodstva srodnih udruga nadamo se i 

očekujemo podržavanje novih partnerstva među udrugama, a time i zagovaračke snage 

marginalizirane skupine.  
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Realizacijom javnih zagovaračkih kampanji, senzibilizirati ćemo širu javnost za probleme zviždača, te 

očekujemo veću podršku od strane relevantnih dionika (pravobraniteljice, javnosti, medija) za 

prijavljivanje nepravilnosti, čime se jača i demokratizacija društva, te važnost transparentnog I dobrog 

upravljanja. 

Očekujemo da će šira javnost biti informiranija I upućenija što je to zviždaštvo, a sami zviždači da će 

imati adekvatnu adresu za dobivanje informativne podrške u svom radu. 

 

TRAJANJE PROJEKTA: 

Razdoblje provedbe projekta traje od 30.09.2022. do 29.06.2023.godine i iznosi 9 mjeseci. 

 

VRIJEDNOST PROJEKTA: 

Ukupni prihvatljivi troškovi projekta iznose 14.987,50 eura. 

 

Dana 09.12.2022. udruga Pomak je organizirala tribinu pod nazivom“ Zažmiri na korupciju na 

radnom mjestu.“ Sažetak sa javne tribine 09.12.2022:  

Kada postaneš zviždač tek tada shvatiš kako je to biti sam, upozorila je predsjednica Udruge POMAK i 

zviždačica Adrijana Cvrtila, na tribini „Zažmiri na korupciju na radnom mjestu“ koja je u organizaciji 

Udruge zviždača POMAK i Udruge Glas poduzetnika povodom Međunarodnog dana borbe protiv 

korupcije održana u Zagrebu. „Nestanu ti poznanici, postaješ stranac za kolege s posla, a mnogi 

prestanu odgovarati na tvoje pozive i mailove. Svi zviždači prolaze kroz to, i zato smatram da se ovo 

društvo mora pobrinuti bolje za svoje zviždače koji su prva linija obrane u borbi protiv korupcije.U 

Udruzi Pomak se zalažemo se za osnivanje Fonda za zviždače, kojim će se osigurati dostojan život za 

one koji se često nađu na ulici zato što su hrabri govoriti o stvarima koje nisu dobre. Jednako tako 

želimo pokrenuti i projekt Nagrada za zviždače, kojim će nagraditi zviždače za njihovu hrabrost. 

Boris Podobnik, član Nadzornog odbora Udruge Glas poduzetnika je na tribini upozorio kako tisuće 

milijardi dolara nestanu u korupciji. „Korupcija osiromašuje društvo i ona je prava mjera po kojoj se 

prepoznaje neefikasnost države. Moramo biti svjesni kako su zviždači su skup patriota koji se bore 

protiv korupcije i za reforme.“ 

O svojim zviždačkim iskustvima na tribini su govorili vukovarka Jelena Miškić, Alema Ježić, iz 

Varaždina, kao i Hrvoje Čupić te Kristina Topolovec, iz Zagreba. Sudionike tribine su svojim video 

porukama pozdravili i Arjan Dyrmishi, kordinator Koalicije jugoistočne Europe za zaštitu zviždača, te 

Mark Worth, osnivač Koalicije jugoistočne Europe za zaštitu zviždača. 

Na skupu je dr.sc. Silvija Vig, stručnjakinja za usklađenost i poslovnu etiku govorila o broju onih koji 

prijavljuju nepravilnosti u tvrtkama kod nas. „Etika počinje tamo gdje zakon završava i to je važno za 

prijavu nepravilnosti i zaštitu zviždača. Tvrtke i organizacije trebaju prepoznati kako je njihovom 

poslovanju korisno rano prijavljivanje nepravilnosti“. 

Zviždačima nije lako istaknula je psihologinja Lara Ježić. „Potrebno je pratiti sam sebe u dugotrajnom 

stresu. Pri tome je izuzetno važno imati podršku ljudi oko sebe koji nam mogu olakšati situaciju i 

omogućiti nam da vidimo objektivniji pogled na ono što se događa. Treba biti svjestan kako je 

dugotrajni stres, kojem su zviždači izloženi, okidaš mnogih fizičkih i psihičkih bolesti“. 



 

3 
 

Odvjetnik Fran Ježić, dodao je kako pravnici mogu i moraju pomagati zviždačima. „Zakon o zaštiti 

prijavitelja nepravilnosti je mogao biti bolje napravljen. Mi nemamo dovoljno sudske prakse i većina 

sudaca u Hrvatskoj se s tim Zakonom nije susrelo u svom radu. Istovremeno radni sporovi iako bi 

trebali biti riješeni u roku od 6 mjeseci se ne rješavaju za kraće od tri godine“. Davorka Budimir, 

predsjednica Transparency International Hrvatska istaknula je kako je korupcija najveći problem 

Hrvatske. „Zviždači svojom pričom u javnosti uvijek profućkaju svoje karijere, oštete svoje poslove, pa 

čak i mogućnosti za svoju djecu. No treba se boriti jer ono što su branitelji bili devedesetih su zviždači 

danas. 

 

 

 

Adrijana Cvrtila, predsjednica udruge Pomak 

 


